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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 24.11.2020r. 

 

Posiedzenie odbyło się w formie online za pośrednictwem aplikacji Teams /dwóch radnych 

obecnych w sali CAS/ 

Posiedzenie trwało od godz. 14:30 – 18:00. 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 14/14 radnych. 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku        - Tomasz Siekierka 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku- Danuta Zawidzka 

5. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

6. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

7. Inspektor UM w Więcborku     - Ewa Kiestrzyn-Kobus 

 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadził Przewodniczący Komisji Budżetu  

i Finansów RM w Więcborku p. Władysław Rembelski. 

Na wstępie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich obecnych, po czym poinformował 

o zmianie do wcześniej przesłanego porządku obrad, która obejmowała: 

 

 Wprowadzenie jako punktu 6 porządku obrad punktu w brzmieniu: zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu Cmentarza Komunalnego  

w Więcborku. 

 

Kolejne punkty przyjęły dalszą numerację 

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał finansowych Gminy Więcbork. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał z zakresu gospodarki nieruchomościami Gminy 

Więcbork 
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3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2021”. 

4. Zaopiniowanie Projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Współpracy Gminy 

Więcbork z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2021.  

5. Zaopiniowanie projektów uchwał z zakresu oświaty gminnej. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu Cmentarza 

Komunalnego w Więcborku. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za usługi cmentarne. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

terenie gminy Więcbork oraz zwolnienia w części  z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi w zamian za kompostowanie bioodpadów stanowiących odpady 

komunalne w przydomowym kompostowniku. 

9. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie. 

Porządek obrad po zamianach przyjęto jednogłośnie 

 

W dalszej części obrad przystąpiono do realizacji przyjętej tematyki. 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2020 omówił Zastępca 

Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów (§2440) i wydatków (§3020 i §4210) budżetowych w rozdz. 

75412 na kwotę 40.000,00 zł dokonano na podstawie zaakceptowanego wniosku złożonego  

o Ministra Sprawiedliwości mający w dyspozycji Fundusz Pomocy Pokrzywdzonym oraz 

Pomocy Postpenitencjarnej – Funduszu Sprawiedliwości, z przeznaczeniem na zakup odzieży 

ochronnej dla strażaków ratowników i specjalistyczny sprzęt ratowniczy dla OSP Więcbork 

oraz OSP Sypniewo. 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 2.000,00 zł. Jest 

to darowizna przekazana przez Nadleśnictwo Runowo Kraj. dla Soł. Runowo Kraj.  

z przeznaczeniem na zakup materiałów drogowych chodnikowych. Po stronie wydatków 

kwota darowizny ujęta został rozdziale 60016 w §4210. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 90015 w §0950 w kwocie 7.960,00 zł 

jako odszkodowanie wypłacone przez ubezpieczyciela za szkodę powstałą w oświetleniu 

drogowym. Po stronie wydatków kwota odszkodowania ujęta został rozdziale 90015 w 

§4210, z przeznaczeniem na zakup materiałów niezbędnych do likwidacji szkody. 

4. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75816 §6290 o kwotę 1.176.232,00 zł. Są to 

środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych jakie Gmina Więcbork otrzymała w br. 

Środki te będą stanowiły źródło finansowania inwestycji w 2021r. 

5. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 70005§0550 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z opłaty z tytułu użytkowania wieczystego 



3 
 

nieruchomości), 

- 70005§0760 o kwotę 800,00 zł (wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 

- 75023§0970 o kwotę 700,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu rozliczeń  

z dostawcą terminali płatniczych do urzędu), 

- 75085§0970 o kwotę 4.600,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika), 

- 75616§0360 o kwotę 1.600,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

- 75616§0500 o kwotę 24.100,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

- 75618§0460 o kwotę 8.600,00 zł (wpływy z opłaty eksploatacyjnej), 

- 75621§0020 o kwotę 7.200,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych), 

- 85202§0970 o kwotę 2.000,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt  

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj. i w Pile), 

- 85502§2360 o kwotę 3.400,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty planu finansowego. 

6. W rozdziale 60016 w §3020 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 1.000,00 zł  

z 

przeznaczeniem na zakup środków ochrony BHP dla pracowników z brygady remontowo - 

brukarskiej. 

7. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 70005 w §4400 o kwotę 50.000,00 zł 

na sfinansowanie kosztów eksploatacyjnych, administracyjnych i funduszu remontowego 

należnych na rzecz wspólnot mieszkaniowych gdzie Gmina Więcbork jest członkiem. 

8. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 71095 pomiędzy §4210, 

§4260 i §4300 a §4100 o kwotę łączną 2.500,00 zł z przeznaczeniem na pokrycie kosztów 

prowizji dla inkasenta opłaty targowej w związku z uchwaloną podwyżką. 

9. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75095: 

- w §4590 o kwotę 6.100,00 zł i w §4610 o kwotę 2.000,00 zł w związku z koniecznością 

zapłaty odszkodowania zgodnie z wyrokiem z 17.11.2020 r. I Wydziału Cywilnego Sądu 

Rejonowego w Tucholi, Sygn. Akt I c 468/18/AM wraz ze zwrotem kosztów procesu na rzecz 

poszkodowanego oraz zapłatą na rzecz Skarbu Państwa kwoty 224,22 zł tytułem 

wynagrodzenia i zwrotu kosztów podróży oraz zwrotu wydatków tłumacza przysięgłego 

języka niemieckiego, 

- w §4430 o kwotę 2.000,00 zł z przeznaczeniem na pokrycie kosztów  

10. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 75702 §8110 o kwotę 36.868,00 zł 

w związku z powstałymi oszczędnościami w wydatkach na obsługę długu wynikającymi z 

utrzymujących się niskich stóp procentowych. 

11. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92695 w §4210 o kwotę 26.000,00 zł 

z przeznaczeniem na uzupełnienie wyposażenia na boisku gminnym oraz w budynku 

socjalnym w Sypniewie (zakup 2 szt. wiat stadionowych, zakup 2 szt. bramek oraz zakup 

szafek do szatni zawodników). 

12. Dokonuje się zmian w planach finansowych funduszy sołeckich następujących sołectw: 

- w Sołectwie Borzyszkowo na mocy uchwały nr 1/2020 zebrania wiejskiego z dnia 

29.09.2020r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziałach: 60014 §6300 (-5.000,00 zł) i 92195 §4210 (-

5.400,00 zł). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej 

wysokości 

5.000,00 zł na zakup materiałów do bieżącego utrzymania dróg w sołectwie, zakup sprzętu 

sportowego do Szkoły Podstawowej w Runowie Kraj. (500,00 zł) i 4.900,00 zł na zakup 

doposażenia do świetlicy wiejskiej, 
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- w Sołectwie Dalkowo na mocy uchwały nr 1/2020 zebrania wiejskiego z dnia 22.09.2020r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziałach: 92695 §4210 (-4.000,00 zł) i 92195 §4300  

(-1.500,00 zł). 

Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej wysokości 

5.500,00 zł na zakup materiałów do bieżącego utrzymania dróg w sołectwie, 

- w Sołectwie Frydrychowo na mocy uchwały nr 1/2020 zebrania wiejskiego z dnia 

23.09.2020r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziałach: 92195 §4210 (-1.500,00 zł). 

Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej wysokości 

1.500,00 zł na zakup materiałów do bieżącego utrzymania dróg w sołectwie, 

- w Sołectwie Górowatki na mocy uchwały nr 2/2020 zebrania wiejskiego z dnia 28.09.2020r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziałach: 92195 §4210 (-1.485,34 zł). 

Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej wysokości 

1.335,34 zł na zakup kosiarki na potrzeby sołectwa i paliwa oraz nowej siatki do bramki na 

boisko sołeckie (150,00 zł), 

- w Sołectwie Jastrzębiec na mocy uchwały nr 1/2020 zebrania wiejskiego z dnia 24.09.2020r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziałach: 92195 §4210 (-1.000,00 zł). 

Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej wysokości 

1.000,00 zł na zakup materiałów remontowych do bieżących napraw w świetlicy wiejskiej, 

- w Sołectwie Jeleń na mocy uchwały nr 2/2020 zebrania wiejskiego z dnia 29.09.2020r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziałach: 92195 §4210 (-1.800,00 zł) i 75075 §4210 (-

480,00 zł). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej 

wysokości 2.280,00 zł na zakup materiałów niezbędnych do montażu ogrodzenia wokół 

świetlicy wiejskiej, 

- w Sołectwie Lubcza na mocy uchwały nr 2/2020 zebrania wiejskiego z dnia 18.09.2020r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziałach: 92195 §4210 (-500,00 zł). Niewykorzystane 

środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej wysokości 500,00 zł na zakup 

materiałów do renowacji krzeseł w świetlicy wiejskiej, 

- w Sołectwie Pęperzyn na mocy uchwały nr 1/2020 zebrania wiejskiego z dnia 18.09.2020 r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 92695 §4300 (-5.000,00 zł), 92109 §4210 (-

3.000,00 zł) i 92195 

§4210 (-1.000,00 zł). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone  

w kwocie 5.000,00 zł na zakup materiałów do bieżącego utrzymania dróg w sołectwie, na 

zakup materiałów na wykonane wiaty przystankowej (3.000,00 zł) oraz na zakup doposażenia 

do klas w Szkole Podstawowej w Pęperzynie (1.500,00 zł), 

- w Sołectwie Puszcza na mocy uchwały nr 1/2020 zebrania wiejskiego z dnia 27.09.2020r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziałach: 92195 §4210 (-1.600,00 zł). 

Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej wysokości 

1.600,00 zł na zakup doposażenia w świetlicy wiejskiej, 

- w Sołectwie Suchorączek na mocy uchwały nr 1/2020 zebrania wiejskiego z dnia 

28.09.2020r.dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 92195 §4300 (-1.850,00 zł) i 92195 

§4210 (-1.250,00 zł). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone  

w kwocie 3.100,00 zł na zakup materiałów do bieżącego utrzymania dróg w sołectwie, 

- w Sołectwie Sypniewo na mocy uchwały nr 2/2020 zebrania wiejskiego z dnia 30.09.2020r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 92195 §4210 (-2.500,00 zł). Niewykorzystane 

środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w kwocie 2.500,00 zł na dokończenie 

budowy chodnika w Sypniewie, 

- w Sołectwie Śmiłowo na mocy uchwały nr 1/2020 i nr 3/2020 zebrania wiejskiego z dnia 

25.09.2020r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 92195 §4210 (-2.000,00 zł). 

Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w kwocie 1.000,00 zł 

na zakup materiałów do naprawy ogrodzenia na placu zabaw w sołectwie oraz na zakup 

materiałów do bieżącego utrzymania dróg w sołectwie (1.000,00 zł), 
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- w Sołectwie Witunia na mocy uchwały nr 3/2020 zebrania wiejskiego z dnia 23.09.2020r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 92195 §4210 (-5.000,00 zł). Niewykorzystane 

środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w kwocie 5.000,00 zł na zakup 

materiałów do wykonania ogrodzenia małego boiska w sołectwie, 

- w Sołectwie Wymysłowo na mocy uchwały nr 2/2020 zebrania wiejskiego z dnia 

23.09.2020r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 92195 §4300 (-1.600,00 zł), 90004 

§4210 (-227,76 zł) i 92195 §4210 (-3.560,30 zł). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą 

mają zostać przeznaczone w kwocie 5.388,06 zł na zakup zmywarki z funkcją wyparzania na 

wyposażenie świetlicy wiejskiej, 

- w Sołectwie Zabartowo na mocy uchwały nr 1/2020 zebrania wiejskiego z dnia 16.09.2020r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 92695 §4210 (-400,00 zł) i 92195 §4210 (-

1.000,00 zł). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w kwocie 

1.400,00 zł na zakup materiałów do bieżącego utrzymania dróg w sołectwie, 

- w Sołectwie Zgniłka na mocy uchwały nr 1/2020 zebrania wiejskiego z dnia 28.09.2020 r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 92695 §4210 (-3.144,91 zł) i 92195 §4210 (-

2.000,00 zł). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w kwocie 

5.144,91 zł na zakup materiałów do bieżącego utrzymania dróg w sołectwie, 

- w Sołectwie Runowo Kraj. na mocy uchwały nr 1/2020 zebrania wiejskiego z dnia 

25.09.2020r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 92195 §4300 (-1.731,60 zł)  

i 92195 §4210 (-2.815,00 zł). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać 

przeznaczone w kwocie 4.546,60 zł na zakup materiałów do wykonania elewacji świetlicy 

wiejskiej i zakup krawężników do budowy chodnika, 

- w Sołectwie Czarmuń na mocy uchwały nr 1/2020 zebrania wiejskiego z dnia 29.09.2020r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 92195 §4300 (-50,00 zł), 92109 §4300 (150,00 

zł) i 92195 

§4210 (-850,00 zł). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone  

w kwocie 1.050,00 zł na zakup materiałów do bieżących napraw w świetlicy wiejskiej. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Problematykę dotyczącą podatków i opłat lokalnych na rok 2021 omówił Burmistrz 

Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

Burmistrz Więcborka wskazał, że mając na względzie dobro i zrównoważone dochody 

Gminy, ale również dobro mieszkańców gminy Więcbork i zakres planowanych inwestycji 

przedłożone zostały radnym stosowne propozycje stawek. Budżety Gminy lat poprzednich  

i budżet roku bieżącego są proinwestycyjne. Świadczy to o ty, że Gmina Więcbork 

przeznacza środki pochodzące ze źródeł zewnętrznych, jak i te pozyskane w formie podatków 

i opłat lokalnych stanowiących środki własne, są dobrze zagospodarowane i przeznaczane 

przede wszystkim na inwestycje, których od wielu lat oczekują mieszkańcy gminy. Zgodnie  

z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 15 lipca 2020r. w sprawie 

wskaźnika cen towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2020r., wskaźnik ten  

w stosunku do I półrocza roku 2019 wzrósł o 3,9%. Dlatego też w projekcie budżetu na rok 

2021 przyjęty zostanie wzrost stawek podatków od nieruchomości o wskaźnik inflacji. Zatem 

wzrost w stawkach zaproponowany w projekcie należy odczytywać jako urealnienie środków 

wpływających do budżetu Gminy Więcbork, tak by otrzymywane środki miały cały czas tą 



6 
 

samą wartość, jak w roku poprzednim. Zaproponowany wzrost w projekcie uchwały zakłada 

wzrost stawek o 4%. 

a) a) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru tego 

podatku w drodze inkasa, 

 

Proponowane stawki: 

 

1) od gruntów:  

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 0,84 zł od 1 m² powierzchni,  

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 

jezior i zbiorników sztucznych  – 4,99  zł  od 1 ha powierzchni,  

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 0,29  zł od 1 m² powierzchni, 

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 

października 2015 r. o rewitalizacji i położonych na terenach, dla których miejscowy 

plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę 

mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym 

wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu 

do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie 

z przepisami prawa budowlanego – 3,28 zł. od l m2 powierzchni; 

2) od budynków lub ich części:  

a) mieszkalnych - 0,81  zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej– 

20,61zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym – 11,62 zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów  

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,97 

zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

e) od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 6,80 zł od 1 m² 

powierzchni użytkowej,  

f) od budowli - 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt. 3 i ust. 3-7 

ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radna Beata Lida pytała, czy Burmistrz dokonał analizy, jaka będzie różnica w dochodzie  

z tytułu tego podatku pomiędzy rokiem 2020, a 2021. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że różnica została przedstawiona radnym  

w materiałach w tzw. symulacji podatkowej w formie tabelarycznej za lata 2018-2021. 

Wymiar na rok 2021 w przypadku osób fizycznych wynosił 1.961.069, 05zł. natomiast  

w przypadku osób prawnych 3.595.459,60 zł. Łącznie wpływy z tego podatku wyniosłyby 

5.556.528,65 zł. Wpływ w stosunku do roku bieżącego zwiększyłby się o kwotę 356.561,02 

zł.  

Przewodnicząca RM powiedziała, że pomimo obecnej pandemii i ogólnie trudnej sytuacji 

należałoby przyjąć proponowaną podwyżkę o wskaźnik inflacji, podobnie jak jest to czynione 
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co roku, gdyż przyszły rok jest dla wszystkich niewiadomą. Osobiście będzie głosować za 

propozycją przedstawioną przez Burmistrza. 

Radny Andrzej Wenda zwrócił uwagę, że w związku z obecną sytuacją gospodarką 

wyhamowuje, a co za tym idzie dochody przedsiębiorców zaczną się kurczyć. Rozumie, że 

każdy dba w tej sytuacji o swoje wpływy i interesy, ale obawia się, że przedsiębiorcy będą 

licznie składać wnioski o umorzenia, czy rozłożenia na raty należności z tytułu rat podatków. 

Obecnie społeczeństwo coraz dotkliwiej odczuwa braki finansowe, dlatego też podwyżka, 

nawet niewielka może stanowić dla nich problem. 

Burmistrz Więcborka podkreślił, że propozycja którą przedstawił, nie jest propozycją która 

w zamyśle ma dbać o interesy Gminy, czy burmistrza, ale jest stanowiskiem w którym wyraża 

się troskę przede wszystkim o mieszkańców gminy. Zgodził się z tym, że sytuacja 

ekonomiczna i gospodarcza nie tylko na terenie gminy Więcbork, pogarsza się. Jednakże jest 

przekonany o tym, że urealnienie stawek o procent inflacji na znaczące pogorszenie sytuacji 

ekonomicznej przedsiębiorcy, żeby mogło zadecydować o jego być, albo nie być. Niezależnie 

od tego, jeżeli są takie potrzeby i przedsiębiorca składa wniosek o umorzenie podatku, czy  

o rozłożenie go na raty, analizowana jest jego aktualna sytuacja finansowa i jeżeli zachodzi 

przesłanka to wydawana jest decyzja zgodnie z wnioskiem. Burmistrz zwrócił również uwagę 

na fakt, że wszyscy mają świadomość, że teoretycznie jest coraz gorzej i trudnie, natomiast 

oczekiwania i potrzeby mieszkańców w stosunku do burmistrza i radnych, wcale nie są 

mniejsze. Wręcz są coraz większe. W tym miejscu należy sobie odpowiedzieć na pytanie, czy 

chcemy realizować budżety proinwestycyjne i inwestycje, rozwiązujące problemy nurtujące 

mieszkańców ich od wielu lat. 

Przewodnicząca RM wskazała, że trzeba pamiętać o tym, że COVID kiedyś się skończy  

i ludzie zaczną domagać się wykonania określonych inwestycji. Dochody muszą wzrastać, bo 

wzrastają również oczekiwania ludzi. Trudno tu jednak mówić o wzroście, kiedy stanowi go 

jedynie urealnienie stawek o procent inflacji. 

Burmistrz Więcborka przypomniał, że do Funduszu Dróg Samorządowych do Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiego Gmina Więcbork złożyła dwa wnioski o dofinansowanie dwóch 

inwestycji drogowych. W tej chwili Gmina Więcbork oczekuje na wiążące rozstrzygnięcia 

które zapadną w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów odnośnie dofinansowania. Tylko te dwie 

inwestycje, to ponad 6.000.000,00 zł inwestycji. Jeżeli okaże się, że rozstrzygnięcia będą 

pozytywne, to na te dwie inwestycji Gmina ma około 3.000.000,00 zł potrzebnych środków 

własnych, aby je sfinalizować.  

Radny Jan Antczak stwierdził, że niestety choć o niewiele ale trzeba stawki podnieść. 

Wszyscy zdaja sobie sprawę z tego, jaki zakres inwestycji jest w gminie realizowany. Przede 

wszystkim drogi w mieście i sołectwach. To nie są duże pieniądze. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru, 

 

W przypadku przedmiotowego projektu uchwały w stosunku do uchwały podjętej w tej samej 

sprawie na rok 2020 zmiana dotyczy § 1 ust 2 który otrzymuje brzmienie:  „Opłata targowa 
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nie może przekroczyć kwoty 823,11 zł. dziennie”. Jest to regulacja aktualizująca zgodnie  

z obowiązującymi przepisami. W obecnej chwili jest procedowana ustawa / w tej chwili 

przekazana do Senatu/ zakładająca nie pobieranie opłat targowych w roku 2021, natomiast ze 

środków Skarbu Państwa ta opłata zostanie samorządom zrekompensowana.  

Uwag nie wniesiono. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

c)  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 

W tym projekcie uchwały podobnie, jak w przypadku określenia stawek podatku od 

nieruchomości waloryzacja wysokości stawek podatku od środków transportowych  

o wskaźnik inflacji. 

Propozycje stawek: 

1) samochody ciężarowe o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu powyżej 3,5 tony i 

poniżej 12 ton: 

a) powyżej 3,5 tony do 5,5 ton włącznie - 816,00 zł; 

b) powyżej 5,5 ton do 9 ton włącznie - 900,00 zł; 

c) powyżej 9 ton do poniżej 12 ton  - 1.140,00 zł; 

2) samochody ciężarowe o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyższej niż 12 ton 

w zależności od liczby osi, dopuszczalnej masy całkowitej pojazdu i rodzaju 

zawieszenia według stawek określonych w załączniku Nr 1 do niniejszej uchwały; 

 

3) ciągniki siodłowe i balastowe przystosowane do używania łącznie z naczepą lub 

przyczepą o  dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony do poniżej 

12 ton  

a) od 3,5 tony do poniżej 12 ton - 1.332,00 zł; 

4) ciągniki siodłowe i balastowe przystosowane do używania łącznie z naczepą lub 

przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub wyższej niż 

12 ton, w zależności od liczby osi, dopuszczalnej masy całkowitej pojazdu i rodzaju 

zawieszenia według stawek określonych w załączniku Nr 2 do niniejszej uchwały; 

 

5) przyczepy i naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną 

masę całkowitą od 7 ton i poniżej 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie  

z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego - 456,00 zł; 

 

6) przyczepy i naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną 

masę całkowitą równą lub wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie  

z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego według stawek 

określonych w załączniku Nr 3 niniejszej uchwały 

7) od autobusu, w zależności od liczby miejsc do siedzenia poza kierowcą: 

a) mniej niż 22 miejsca                           -    1.092,00 zł; 

b) równej lub większej niż 22 miejsca    -    2.280,00 zł; 

 

Uwag nie wniesiono 
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Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Przewodniczący Komisji pytał o opłatę za posiadanie psa. Burmistrz podał, że opłata ta 

pozostaje na poziomie lat ubiegłych. Radny chciał jednak wiedzieć, czy stawka pozostaje ale 

wywołana zostaje nowa uchwała, czy nie. Jaki jest zapis dotyczący terminu obowiązywania  

w poprzedniej uchwale. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że uchwała mówi o uchwaleniu wysokości opłaty nie 

na dany rok obowiązywania, ale jeszcze to zweryfikuje dla pewności. Dodał też, że nie 

zostaje wywołany projekt uchwały dotyczący wysokości podatku rolnego, gdyż nie proponuje 

się w tym zakresie obniżenia stawki średniej ceny skupu żyta, określonej w roku 2020  

w wysokości 58,55 zł za kwintal. Do tej pory stawka ta wynosiła 58,46, czyli wzrost ten jest 

niewielki 0,09 zł. Dlatego też nie zostaje wywołana uchwała w przedmiotowym zakresie,  

a obowiązująca będzie stawka wg średniej ceny skupu ogłoszona przez Prezesa GUS.  

Przewodniczący Komisji zapytała też o cenę drewna i podatek leśny. 

Burmistrz Więcborka wskazał, że podobnie jak w przypadku podatku rolnego Gmina nie 

przewiduje obniżenia stawek. 

Projekty dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork i zagospodarowania 

przestrzennego gminy przedstawił Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami Gminy Więcbork p. Michał Bąk. 

a) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu działki nr 314/5 położonej przy ul. Krajeńskiej, gmina 

Więcbork. 

 

 

Uchwała Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu działki nr 314/5 położonej przy  

ul. Krajeńskiej, gmina Więcbork, rozpocznie tryb formalnoprawny sporządzenia planu, 

stosownie do zapisów powołanej wcześniej ustawy. Podjęcie uchwały o przystąpieniu do 

sporządzenia planu miejscowego, zgodnie z art. 14 ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003r.  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, zostało poprzedzone szeregiem analiz m. 

in. o charakterze funkcjonalnym, przestrzennym i terenowoprawnym, które potwierdzają 

zasadność przystąpienia do sporządzenia w/w planu. Ponadto stwierdza się, że wykonano 

analizę dotyczącą stopnia zgodności przewidywanych rozwiązań planu miejscowego  

z ustaleniami Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy  

i miasta Więcbork. W związku z powyższym wywołanie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

Powyższy teren objęty jest również miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego. 

Obecnie pełni funkcję pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. Natomiast wnioskodawca 

chce przeznaczyć tren pod zabudowę mieszkaniową wielorodzinną możliwością usług.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Przewodnicząca RM pytała, jaki jest koszt przygotowania projektu planu zagospodarowania 

na taka działkę i czy Gmina musi ten wydatek ponieść. 
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Kierownik Referatu UM odpowiedział, że jest to koszt około 15.000,00 zł i w związku  

z tym, że leży to w gestii Gminy Więcbork, ona musi to sfinansować. Taka uchwała może być 

wywołana na wniosek osoby fizycznej, bądź Burmistrza. W tym przypadku, jest to na 

wniosek osoby fizycznej. Sam wniosek leży już rok, ale z uwagi na koszty, wnioski te 

rozkładane są w czasie. W tym roku wywołuje się uchwałę inicjującą, tak aby zapewnić 

środki na realizację w roku przyszłym. 

Przewodnicząca RM zapytała również, jaki procent opłaty planistycznej Gmina może 

uzyskać, czy do 30%? 

Tak, do 30% tak jak dotychczas i opłata ta wpłacana jest do Gminy – odpowiedział 

Kierownik Referatu UM. 

Jaka to jest kwota – pytała Przewodnicząca RM. 

Kierownik Referatu UM mówił, że kwota ta jest uzależniona od wartości nieruchomości.  

W tym przypadku działka jest już przeznaczona na cele budowlane. Różnica może wynikać 

jedynie z celu przeznaczenia tj. z budownictwa jednorodzinnego na budownictwo 

wielorodzinne. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusje i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

b) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu działki nr 41/2 położonej przy ul. Gdańskiej w Więcborku, 

gmina Więcbork,  

 

Uchwała Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu działki nr 41/2 położonej przy  

ul. Gdańskiej w Więcborku, gmina Więcbork, rozpocznie tryb formalnoprawny sporządzenia 

planu, stosownie do zapisów powołanej wcześniej ustawy. Podjęcie uchwały o przystąpieniu 

do sporządzenia planu miejscowego, zgodnie z art. 14 ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003r.  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, zostało poprzedzone szeregiem analiz m. 

in. o charakterze funkcjonalnym, przestrzennym i terenowoprawnym, które potwierdzają 

zasadność przystąpienia do sporządzenia w/w planu. Ponadto stwierdza się, że wykonano 

analizę dotyczącą stopnia zgodności przewidywanych rozwiązań planu miejscowego  

z ustaleniami Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy  

i miasta Więcbork. W związku z powyższym wywołanie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

Obecnie teren ten objęty jest miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego po 

tereny rolne, natomiast wnioskodawca chce przeznaczyć go na zabudowę mieszkaniową 

wielorodzinną wraz z usługami. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Więcborku przy 

ul. Gen. J. Hallera 24, 

 

Nieruchomości stanowiące własność jednostek samorządu terytorialnego mogą być 

przedmiotem sprzedaży, zamiany, zrzeczenia się, oddania w użytkowanie wieczyste, najmu 

lub dzierżawy. Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a) ustawy z dnia 8 marca 1990r.  

o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości Rady Miejskiej należy między innymi 

określenie zasad zbycia nieruchomości. Rada Miejska decyduje o przeznaczeniu 

nieruchomości do sprzedaży, oddania w użytkowanie wieczyste lub obciążaniu oraz  

o warunkach dokonania tych czynności. Sprzedaż działki oznaczonej numerem geodezyjnym 

317/3 położonej w Więcborku obręb Więcbork 2 o powierzchni 0.0046 ha nastąpi w drodze 

bezprzetargowej i przyczyni się do poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległej oznaczonej numerem geodezyjnym 317/1 położonej w Więcborku obręb Więcbork 

2. Na przedmiotowych nieruchomościach zlokalizowany jest budynek wielorodzinny -  

a powyższa sprzedaż umożliwi uregulowanie stanu prawnego całej nieruchomości 

zabudowanej przy ul. Gen. J. Hallera 24 w Więcborku. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021” 

przedstawił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku  

p. Tomasz Siekierka. 

 

Zgodnie z art. 41 ust. 1 ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi do zadań własnych gminy należy prowadzenie działań 

związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych. Zgodnie zaś z art. 41 

ust. 2 wyżej wskazanej ustawy, realizacja tych zadań prowadzona jest w formie gminnego 

programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, uchwalanego corocznie 

przez radę gminy. Natomiast zgodnie z zapisami art. 10 ust. 1-3 ustawy z dnia 29 lipca 2005r. 

o przeciwdziałaniu narkomanii, gmina zobowiązana jest także do prowadzenia działań 

związanych z przeciwdziałaniem narkomanii i do opracowania w tym zakresie gminnego 

programu. Program podlegał konsultacjom społecznym został też pozytywnie zaopiniowany 

przez Gminną Komisję ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Więcborku.  

W Programie wykorzystano diagnozę lokalnych zagrożeń społecznych na terenie gminy 

Więcbork. dokument w formie tabelarycznej ujmuje zadania i działania oraz wskazuje 

realizatorów. Do zaplanowanych zadań przypisany jest określony budżet: 

 195.000,00 zł – Program profilaktyki, 

 10.000,00 zł – Program przeciwdziałania narkomanii, 

 dofinansowanie działalności Poradni Uzależnień w kwocie ponad 30.000,00 zł, 

 dofinansowanie działalności świetlicy Środowiskowej „Uśmiech” – 130.000,00 zł, 

 dofinansowanie realizacji programów profilaktycznych ponad 13.000,00 zł. 

W ramach konkursów ogłaszanych przez Burmistrza Więcborka o dofinansowanie 

wnioskować będą mogły organizacje pozarządowe, tak jak odbywa się to już od kilku lat. 

Program zgodnie z wymogami ustawowymi reguluje także kwestie wynagrodzenia członków 

Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. W tym zakresie zawarty 
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jest zapis wykluczający podwójne finansowanie, a dotyczy on pracowników jednostek 

organizacyjnych oraz pracowników Urzędu Miejskiego, którzy będą wykonywać pracę  

w ramach GKRPA w czasie pracy w Jednostkach. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2021 omówiła Inspektor UM w Więcborku p. Ewa Kiestrzyn-Kobus. 

 

Działalność organów administracji publicznej w sferze zadań publicznych odbywa się we 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Szczegółowe zasady tej 

współpracy uchwala na podstawie art. 5 ust. 3 ustawy Rada Miejska w rocznym programie 

współpracy. Program współpracy z organizacjami pozarządowymi to nie tylko spełnienie 

ustawowego obowiązku, ale również przejaw partnerskiej współpracy z organizacjami  

i współdziałania z nimi w realizacji ustawowych zadań. Organizacje pozarządowe skupiają 

najaktywniejszych mieszkańców danego środowiska. Skuteczność działań przez nie 

podejmowanych rośnie z roku na rok. Powoduje to pozytywne zmiany w środowisku 

lokalnym. Organizacje pozarządowe doskonale znają potrzeby i problemy mieszkańców na 

danym terenie. Ich wielkość i różnorodność oraz uczestnictwo w realizacji zadań społecznych 

przyczynia się do rozwoju społeczeństwa obywatelskiego organizującego się dla wspólnych 

wartości i realizacji wspólnych potrzeb. Współpraca opiera się o zasady pomocniczości stron, 

efektywności, partnerstwa, uczciwej konkurencji, suwerenności stron oraz jawności. Projekt 

Programu poddany został konsultacjom z organizacjami pozarządowymi. W oznaczonym 

czasie nie wpłynęły żadne wnioski i uwagi do programu Wysokość środków na rok 2021 

pozostaje na poziomie roku 2020 tj. 280.000,00 zł. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W kolejnym punkcie posiedzenia Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku p. Danuta Zawidzka, przedłożyła projekty uchwał dotyczące gminnej 

oświaty. 

a) w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w Klubie Dziecięcym w Więcborku oraz 

maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie. 

 

Zgodnie z art. 58 ustawy z dnia 4 lutego 2011r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3  Rada 

Miejska w Więcborku - w drodze uchwały - ustala wysokości opłaty za pobyt dziecka  

w Klubie oraz wysokości opłaty dodatkowej za wydłużony wymiar opieki ponad 10 godzin,  
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a także maksymalną wysokość opłaty za wyżywienie. Zmiana stawki miesięcznej opłaty za 

pobyt wynika ze wzrostu kosztów funkcjonowania i utrzymania miejsc opieki. Zgodnie z §1 

uchwały opłata będzie ustalana w sposób elastyczny w sposób procentowo i będzie się 

odnosiła w każdym roku kalendarzowym do minimalnego wynagrodzenia miesięcznego za 

prace ustalanego w drodze odrębnych przepisów. Natomiast w przypadku maksymalnej 

stawki za wyżywienie proponuje się ją określić na poziomie 10,00 zł. kompetencji Rady jest 

również określenie dodatkowej opłaty za wydłużony wymiar opieki przekraczający dziesięć 

godzin. Opłata ta proponowana jest w wysokości 50,00 zł za każdą rozpoczęta godzinę opieki 

przekraczającą ww. wymiar godzin. Podjęta uchwała wejdzie w życie z dniem 1 stycznia 

2021r. Dyrektor BOOS wspomniał, że w momencie przeprowadzania rekrutacji do KD na rok 

szkolny 2020/2021, każdy rodzic zainteresowany tą formą opieki, był uczulany w kwestii 

podejmowania działań odnośnie waloryzacji opłaty za pobyt dziecka w ww. Placówce,  

w związku z zakończeniem trwałości Projektu z udziałem środków zewnętrznych pn.: 

„Więcborski Maluszek”.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Przewodnicząca RM powiedziała, że szybko przeliczyła sobie, iż koszt wg naliczenia 

przedstawionego przez Dyrektor BOOS to kwota  420,00 zł. /było 200,00 zł/. uważała, że 

podwyżka jest bardzo duża, a 100% wzrost to dla rodziców. Z drugiej strony, biorąc pod 

uwagę ile rodzice musieliby zapłacić zatrudniając opiekunkę, to kwota 420,00 zł wcale nie 

jest taka duża. Niemniej jest ciekawa jak proponowany wzrost, przełoży się na ilość dzieci  

w Klubie. Z tego, co wie, w tej chwili jest wiele rodziców zainteresowanych opieką w KD, 

tylko miejsc jest za mało. Radna pytała, ile wynosi opłata za dziesięciogodzinny pobyt 

dziecka w przedszkolu /5 godzin bezpłatne/5 godzin płatne/. 

Dyrektor BOOS powiedziała, że maksymalną stawkę dzienną jaką rodzic może zapłacić, to 

1,00 zł za godzinę czyli maksymalnie 4,00 zł dziennie. Stawka 4,00 zł dziennie razy średnio 

20 dni wynosi 80,00 zł. Przy czym należy mieć na uwadze fakt, że na wychowanie 

przedszkolne Gmina Więcbork otrzymuje dotację. Ponadto na dzieci, które posiadają 

orzeczenia oraz na dzieci sześcioletnie Gmina otrzymuje subwencję. 

Radny Mateusz Łański był zdania, że podwyżki są zasadne, ale jednorazowy wzrost o sto 

procent to duży „skok” i może wywołać szok. Według niego to za dużo. 

Radna Beata Kopta odwołała się do podanych przez Dyrektor kosztów osobowych. 

Rozumiała, że nie wlicza się w to kosztów sprzątania itp. Oznacza to, ze koszt 

funkcjonowania będzie znacznie wyższy. 

Dyrektor BOOS potwierdziła powyższe. 

Radna Kopta kontynuując zauważyła, że nie wie, czy ktoś za kwotę 2,13 zł na godzinne 

chciałby wziąć pod opiekę małe dziecko. Natomiast w grupie jest dzieci piętnaścioro i trzy 

opiekunki. Przyjmuje oczywiście, że skok stawki jest duży, ale z tego co powiedziała 

Dyrektor, rodzice zostali o planowanej zmianie kosztów poinformowani i zdecydowali się na 

to wiedząc, że ta podwyżka na pewno nastąpi. Dodała że należy z tymi faktami się zmierzyć  

i jej decyzja w tym przypadku będzie na tak. Kończąc zapytała, czy były przypadki 

pozostawiania dzieci w KD ponad dziesięć godzin. 

Nie było takich przypadków – odpowiedziała Dyrektor BOOS. 

Radna Beata Lida pytała, jaką podstawę wynagrodzenia zasadniczego mają pracownicy 

zatrudnieni w KD i czy jest to najniższa krajowa. 
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Dyrektor BOOS podała, że trudno jej podać konkretną kwotę, gdyż musiałaby to sprawdzić. 

Nie jest to jednak najniższa krajowa. Proponując stawkę wynagrodzenia zasadniczego 

oscylowano pomiędzy stawką nauczyciela kontraktowego, a nauczyciela mianowanego.  

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projekt 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

 

b) zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Klubu Dziecięcego w Więcborku i nadania 

statutu, 

 

Projekt uchwały wychodzi naprzeciw oczekiwaniom oraz potrzebom rodziców. Dotyczy on 

zmiany statutu Klubu Dziecięcego w Więcborku w zakresie obniżenia opłaty w przypadku 

zawieszenia działalności placówki spowodowanej ogłoszeniem stanu zagrożenia 

epidemicznego lub epidemii oraz w zakresie kryteriów rekrutacyjnych stosowanych w trakcie 

postępowania rekrutacyjnego. Zmiana pojawia się w §5 Statutu tj.: 

 „ust 7. Opłata, za pobyt dziecka w Klubie ulega obniżeniu o 50% w przypadku 

zawieszenia działalności placówki spowodowanej ogłoszeniem stanu zagrożenia 

epidemicznego lub epidemii”. 

 „ust 8. Obniżenie opłaty za pobyt dziecka w Klubie może nastąpić w przypadku 

zawieszenia działalności placówki powyżej 14 dni. Opłata zostanie odliczona 

proporcjonalnie”. 

 

Zmiana dotyczy również Statutu w rozdziale 4 w zakresie kryteriów rekrutacyjnych, które 

regulują i punktują określone warunki spełnione przez rodziców kandydata. W tym przypadku 

dotyczy to aktywności zawodowej rodzica w §4 ust. 4 pkt 2 otrzymał brzmienie: „jeden  

z rodziców zamieszkuje na terenie Gminy Więcbork, który zgodnie z właściwością 

miejscową Gminy Więcbork rozlicza podatek dochodowy od osób fizycznych w Urzędzie 

Skarbowym w Sępólnie Krajeńskim – 20 punktów; 

Podobna zasada dotyczy §4 ust. 4 pkt 4: jeden z rodziców pracuje zawodowo lub uczy się  

w systemie dziennym, który nie przebywa na urlopie macierzyńskim, rodzicielskim  

i wychowawczym – 15 punktów; / dodany pkt 4 /. 

 

W związku z wprowadzonymi zmianami – dodanie ww. punktów, punkty obowiązujące 

dotychczas przyjmują numeracje dalszą. 

 

W projekcie uchwały usunięty zostaje pkt 12 stanowiący uregulowanie związane  

z postępowaniem rekrutacyjnym w pierwszym roku funkcjonowania Klubu Dziecięcego  

w Więcborku. Przepis stał się nieaktualny. Uchwała wejdzie w życie z dniem 1 stycznia 

2021r. 

 

Pytań nie wniesiono 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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c) w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia spełnienia kryteriów stosowanych na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym, 

 

Ustawa z dnia 14 grudnia 2016r. Prawo oświatowe  stanowi podstawę prawną określającą 

zasady postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego. Analogicznie do 

dotychczasowych regulacji do przedszkoli przyjmowane są dzieci zamieszkałe na obszarze 

danej gminy, przy czym w przypadku większej liczby kandydatów niż liczba miejsc  

w przedszkolu na pierwszym etapie postępowania rekrutacyjnego brane są pod uwagę łącznie 

kryteria ustawowe, z których każde ma jednakową wartość, tj.: wielodzietność rodziny 

kandydata, niepełnosprawność kandydata, niepełnosprawność jednego z rodziców kandydata, 

niepełnosprawność obojga rodziców kandydata, niepełnosprawność rodzeństwa kandydata, 

samotne wychowywanie kandydata w rodzinie, objęcie kandydata pieczą zastępczą.  

W przypadku równorzędnych wyników uzyskanych na pierwszym etapie postępowania 

rekrutacyjnego lub jeśli po zakończeniu tego etapu przedszkole nadal dysponuje wolnymi 

miejscami, na drugim etapie rekrutacji brane są pod uwagę kryteria lokalne – ustalone przez 

organ prowadzący. Gmina definiując lokalne kryteria naboru, stosowane na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego, uwzględnić powinna najpełniejszą realizację potrzeb dziecka  

i jego rodziny, zwłaszcza potrzeb rodziny, w której rodzice albo rodzic samotnie 

wychowujący kandydata muszą pogodzić obowiązki zawodowe z obowiązkami rodzinnymi, 

oraz lokalnych potrzeb społecznych. Ustawa upoważnia gminę do przyznania każdemu 

kryterium stosownej liczby punktów, przy czym kryteria lokalne, mogą mieć różną wartość. 

Ustalenie kryteriów wraz z liczbą punktów oraz rodzaju dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia spełniania kryteriów stosowanych na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego należy do kompetencji Rady Miejskiej w Więcborku. 

Zmiana dotyczy kryterium §2 pkt 2: „oboje rodzice/prawni opiekunowie zatrudnieni w 

pełnym wymiarze czasu pracy lub rodzic/prawny opiekun samotnie wychowujący dziecko 

zatrudniony w pełnym wymiarze czasu pracy – 10 punków” następnie: 

 jeden z rodziców/prawnych opiekunów zatrudniony w pełnym wymiarze czasu pracy – 5 

punktów; 

 rodzeństwo uczęszczające do danej placówki – 3 punkty; /utrzymany/ 

 deklarowany czas pobytu dziecka wynosi co najmniej: 9 godzin – 8 punktów; 8 godzin – 6 

punktów; 7 godzin – 4 punkty; 6 godzin – 2 punkty; 5 godzin – 0 punktów; /utrzymany/ 

dziecko 3-letnie korzystające z opieki Klubu Dziecięcego w Więcborku w roku szkolnym 

poprzedzającym rok, na który trwa rekrutacja – 6 punktów /punkt dodany/ - w związku  

z tym punktem rozszerzony zostaje również o pkt 5 §3 o zapis: „ zaświadczenie z Klubu 

Dziecięcego w Więcborku o korzystaniu z opieki Klubu Dziecięcego w Więcborku w roku 

szkolnym poprzedzającym rok, na który trwa rekrutacja”. Aktualizacja dotyczy również 

podstaw prawnych. 

 

Przewodniczący komisji otworzył dyskusję. 

Radna Beata Kopta odniosła się do § 2 pkt 1projketu uchwały pytając, czy dziecko 4 letnie i 

pięcioletnie ma taką samą ilość punktów? 

Tak – odpowiedziała Dyrektor BOOS. 

Radna Kopta kontynuując zaproponowała, aby w § 2 pkt 2 podwyższono ilość punktów 

dotycząca aktywności zawodowej rodziców z 10 punktów na co najmniej 12 punktów. 

Problem wyraźnie uwidocznił się w trakcie rekrutacji, gdzie oboje rodzice pracujący często 
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musieli ustępować rodzicom niepracującym. Podwyższenie ma zapewnić większa dostępność 

na korzyść tej pierwszej grupy tj. rodziców pracujących. Zasadna jest za to według niej 

preferencja dla dzieci które wcześniej uczęszczały do Klubu Dziecięcego. 

Radny Stanisław Wegner poparł stanowisko przedmówczyni 

Dyrektor BOOS uznała, że uwaga radnej jest bardzo w punkt, ponieważ taki był tez wyraźny 

sygnał od rodziców. Nie tyle był to głos żalu w kierunku organu prowadzącego, bo trudno 

dyskutować z kryteriami jakie narzuca ustawa, co do sposobu premiowania. Pytania były tego 

typu, dlaczego dzieci rodziców aktywnych zawodowo nie dostają się do przedszkola, a dzieci 

rodziców, którzy pozostają w domu dostają się pod opiekę Placówki. Była zdania, ze Gmina 

Więcbork może zaproponować podwyższenie tego kryterium. W przypadku kiedy wniosków 

rodziców opartych o kryteria ustawowe będzie dużo, trudno będzie z nimi wygrać, bo akt 

wyższego rzędu ma pierwszeństwo. Na pewno jednak takie posuniecie będzie wyraźnym 

sygnałem, że Gmina premiuje rodziców aktywnych zawodowo. 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że przychyla się od głosu radnej Beaty Kopty i wnosi jajo 

autopoprawkę do przedłożonego projektu uchwały dodanie tych dwóch punktów  

w wskazanym paragrafie. 

Radna Natasza Ksobiak uważała, że podniesienie tego kryterium jest jak najbardziej 

zasadne, tym bardziej że rodzice pracujący borykają się z problemem umieszczenia dzieci  

w placówce przedszkolnej i zmuszeni są do szukania alternatywy w postaci opiekunki. 

Wiadomym jest, że w grę wchodzi w tym przypadku aspekt finansowy ale też i kwestia 

profesjonalnej opieki oraz uspołecznienia dziecka poprzez przebywanie w gronie 

rówieśników. Radna zastanawiała się jednak, czy powinno być to nie 12, a np. 15 punktów. 

Prosiła, by w tej kwestii wypowiedziała się Dyrektor BOOS. 

Dyrektor BOOS stwierdziła, że optymalnym byłoby podniesienie tego kryterium do 14 

punktów. 

Burmistrz Więcborka powiedziała, że przysłuchując się dyskusji i wysuwanym argumentom 

stwierdza, że są one odpowiedzią na często podnoszone krytyczne głosy rodziców. 

Kluczowym w kwestii aktywności zawodowej rodziców jest to, aby móc to bardzo 

precyzyjnie zweryfikować. Chciał wiedzieć w związku z tym, jak jest to  obecnie sprawdzane 

i potwierdzane. Jeżeli Dyrektor BOOS wskazuje 14 punktów, jako ilość optymalną, 

autopoprawką prosi o wprowadzenie do projektu rzeczonej zmiany i taką też propozycję 

przedkłada Komisji i RM do zaopiniowania. 

Dyrektor BOOS wskazała, że postępowanie rekrutacyjne prowadzi komisja powołana przez 

dyrektora placówki. Sposób dokumentowania kryteriów ustawowych określa ustawa. 

Natomiast sposób dokumentowania kryteriów miejscowych – gminnych, określa Zarządzenie 

Burmistrza, które wyraźnie wskazuje, jakimi dokumentami należy się okazać, jako rodzic 

kandydata, by uzyskać stosowną liczbę punktów. Nadzór nad postępowaniem rekrutacyjnym 

w każdej jednostce wychowania przedszkolnego sprawuje dyrektor, ponieważ jest pierwszą 

instancją odwoławcza dla niezadowolonego rodzica. Później, ewentualną kontrolę 

przeprowadza sąd administracyjny. Zatem nie do końca organ prowadzący sprawuje nadzór 

nad postępowaniem rekrutacyjnym. 

Radna Lida chciała wiedzieć, czy zaświadczenie o zatrudnieniu, o którym mowa należy 

rozumieć, jako oświadczenie rodzica, czy zaświadczenie wydane przez pracodawcę. Czy 

takiego dokumentu można zgodnie z przepisami wymagać od pracodawcy. 
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Dyrektor BOOS powiedziała, że dokument taki jest oczekiwany i zgodny z wskazaniami 

zawartymi w Zarządzeniu Burmistrza w przedmiotowej sprawie. Kryterium ustawowe są 

częściowo określone np. w przypadku wielodzietności, na podstawie oświadczenia. Natomiast 

kryteria miejscowe – na podstawie dokumentu. 

Radna Beata Kopta zauważyła, że potrzeba punktowania w tym przypadku jest zasadna, co 

pokazała praktyka rekrutacyjna. Oprócz kryteriów ustawowych i miejscowych komisja 

rekrutacyjna ma również swoje wewnętrzne wskazania w momencie, kiedy np. zgłoszeń jest 

więcej niż miejsc i liczba uzyskanych punków w części jest taka sama.  

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

Ostatecznie Burmistrz Więcborka biorąc pod uwagę głosy radnych, autopoprawką 

wprowadził zmianę polegająca na określeniu ilości punktów w przypadku obu pracujących 

rodziców na poziomie 14 punktów i w takim kształcie Komisja zaopiniowała przedłożony 

projekt uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

 Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

w tym punkcie porządku obrad Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski  

przedstawił dwa projekty uchwał dotyczące Cmentarza Komunalnego w Więcborku. 

a) w sprawie uchwalenia Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Więcborku, 

 

Regulamin reguluje spawy dotyczące funkcjonowania Cmentarza Komunalnego  

w Więcborku i jest zgodny z ustawą o samorządzie gminnym i ustawą o cmentarzach  

i chowaniu zmarłych. Radni w materiałach na sesje otrzymali projekt powyższego 

Regulaminu i mogli szczegółowo zapoznać się z jego zapisami. Unormowania dotyczą przede 

wszystkim kwestii własności obiektu, praw i obowiązków zarówno właściciela, jak  

i zarządcy. Ponadto ustala godziny otwarcia cmentarza, obowiązujące na nim normy 

zachowania oraz obowiązki osób na nim przebywających, a także sprawy związane z formą  

pochówku. Radni w materiałach dołączonych do zaproszenia na Komisje i Sesję otrzymali 

szczegółową treść Regulaminu.  

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Obecnych 14 radnych 

 Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie ustalenia opłat za usługi cmentarne. 

Projekt przedmiotowej uchwały jest niejako pokłosiem kontroli NIK przeprowadzanych  

w JST, które przede wszystkim wskazywały na konieczność regulacji w formie uchwał rad 

miejskich kwestii opłat za świadczone usługi cmentarne. Projekt jest, podobnie jak 

poprzednia z uchwał, zgodny z ustawą o samorządzie gminnym, która mówi o tym, że 

zadania własne gminy obejmują również sprawy prowadzenia i utrzymania cmentarzy 

gminnych oraz ustalenie opłat za usługi cmentarne, a sformalizowanie tych zagadnień należy 

do właściwości rad gmin, która może powierzyć to uprawnienie burmistrzowi. Przedłożony 



18 
 

radnym projekt zawiera załącznik nr 1, w którym w formie tabelarycznej wyszczególnione 

zostały rodzaje opłat obowiązujące od 1 stycznia 2021 roku na Cmentarzu Komunalnym  

w Więcborku. Tym samym zniesiona zostaje oplata funkcjonująca do tej pory na terenie tego 

Cmentarza, a związana z jego utrzymaniem. Projekt przygotowany został zgodnie  

z obowiązującymi w tym zakresie przepisami prawa i wytycznymi Najwyższej Izby Kontroli. 

Cennik stanowiący załącznik do niniejszego projektu uchwały wskazuje na opłaty za 

udostępnienie miejsca grzebalnego – rezerwacji na 20 lat zgodnie z rodzajem danego miejsca 

grzebalnego. Reguluje ponadto kwestie pochówku jeżeli chodzi o grub ziemny pojedynczy, 

czy głębinowy na urny, a także kwestie opłat proporcjonalne dotyczące wydłużenia okresu 

rezerwacji. W przypadku grobu murowanego wykupienie raz nie powoduje konieczności 

wydłużenia okresu ważności takiej rezerwacji. Zmianom uległa również zasada naliczania 

opłaty za utrzymanie cmentarza, która obowiązywała na terenie Cmentarza Komunalnego  

w Więcborku, w kwocie 673,00 zł, a która została zanegowana przez kontrole NIK 

przeprowadzane na terenie kraju. Do tej pory wyglądało to w ten sposób, że np. do opłaty za 

grób ziemny zwykły do kwoty 455,00 zł i doliczana była do kwoty 673,00 zł i dawało łącznie 

kwotę 1.128,00 zł. W przedłożonym projekcie uchwały za grób ziemny pojedynczy będzie 

wynosiła 700,00 zł, co oznacza że osoba zainteresowana zapłaci zdecydowanie mniej niż 

dotychczas, natomiast brakująca kwotę jeżeli chodzi o kwestię utrzymania Cmentarza, będzie 

regulowana poprzez umowę z Zakładem Gospodarki Komunalnej i ta brakująca kwota 

dotycząca Cmentarza będzie pokrywana przez Gminę Więcbork, między innymi z wpływów 

podatkowych. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję i zapytał o różnicę pomiędzy pierwsza tabelką w 

załączniku, a ostatnią. Radny pytała, po co ta ostatnia tabela. 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że ta ostatnia tabela to odnosi się do przykładu, w którym 

ktoś za życia wykupi miejsce i po 19 latach nastąpi pochówek w danym miejscu, to niejako 

jeszcze na rok ma opłacone to miejsce. Tabela poniżej pokazuje ile wynosi opłata roczna, za 

19 lat wielokrotność kwoty 55,00 zł, czy 35,50 zł trzeba uiścić, żeby przedłużyć okres na 

kolejne 20 lat. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych  

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Jako ostatni przedstawiony został przez Burmistrza Więcborka p. Waldemara 

Kuszewskiego oraz Kierownika Referatu UM w Więcborku p. Tomasza Fifielskiego 

projekt uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz 

ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy 

Więcbork oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi  

w zamian za kompostowanie bioodpadów stanowiących odpady komunalne w przydomowym 

kompostowniku 

Burmistrz Więcborka mówił, że podobnie jak w latach poprzednich propozycja nowej 

stawki opłaty za odbiór odpadów komunalnych przedstawiana jest radnym po otwarciu ofert 

przetargowych. W 2020 wzorem lat ubiegłych Gmina Więcbork ogłosiła przetarg na odbiór 

odpadów. Wartość zamówienia oszacowana została na kwotę 2.466.000,00 zł.  W odpowiedzi 
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wpłynęła jedna oferta Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku, która opiewa na kwotę 

2.674.857,60 zł. Różnica wynosi prawie 210.000,00 zł w stosunku do oszacowanej wcześniej 

wartości zamówienia i jest o 37% wyższa niż wartość przetargu na rok 2020. Przyczyny jakie 

składają się na taki stan rzeczy i fakt, że oferta złożona przez ZGK w Więcborku jest 

znacząco wyższa  niż w roku ubiegłym należy upatrywać w następujących danych 

określających stawki, jakie mieszkańcy poprzez Gminę Więcbork i Zakład Gospodarki 

Komunalnej muszą zapłacić przekazując odpady segregowane i niesegregowane na 

Regionalną Instalację Przetwarzania Odpadów Komunalnych /RIPOK/. Kiedy 

powstawał nowy system gospodarki odpadami komunalnymi, kiedy wprowadzono 

selektywną zbiórkę odpadów komunalnych, założeniem ustawodawcy było to, aby część 

odpadów zbieranych selektywnie można było zagospodarować po raz kolejny tj. poddać 

recyklingowi. Założenia były takie, że odzyskane w ten sposób frakcje: szkło, plastik, metal 

mogły być odsprzedawane przez Gminy kontrahentom, a poprzez uzyskane dochody obniżać 

wysokość stawki opłaty dla mieszkańców. Na początku rzeczywiście tak było i niektóre 

frakcje można było sprzedać, ale od tego czasu do dnia dzisiejszego sytuacja diametralnie się 

zmieniła. Takie zamiany pojawiły się na przełomie roku 2019/2020 i takowych można się 

spodziewać również na przełomie roku 2020/2021. Jeżeli chodzi o wysokość opłaty za 

odpady niesegregowane, które w obecnym czasie Gmina Więcbork dostarcza na RIPOK w 

Bladowie na koniec grudnia 2019r. odpłatność wynosiła 343,00 zł tonę, od stycznia 2020 

Gmina płaci już 429,00 zł za tonę tj. o 25% więcej. Od stycznia 2021 roku stawka ta 

najprawdopodobniej wzrośnie o kolejne 10% i wyniesie prawie 470,00 zł za tonę. Burmistrz 

w tym miejscu przypomniał, że w roku bieżącym był taki moment, kiedy Gmina miała 

problem z dostarczaniem odpadów niesegregowanych, gdyż RIPOK w Bladowie uległa 

awarii i trzeba było szukać innych Instalacji, gdzie można było odpady odstawić, ale 

oczywiście już za wyższą cenę. Kolejną frakcją zbieraną selektywnie jest popiół. Kiedy 

wydzielano tą frakcję z systemu odpadów zmieszanych, jako odpad zbierany selektywnie, 

różnica pomiędzy stawka za popiół, a odpadami zmieszanymi była około 70%-80%. 

Wówczas za popiół płacono około 50,00 zł netto, od stycznia 2020r. płacimy już 132,00 zł 

brutto za tonę, a od stycznia 2021r. nastąpi kolejny wzrost wysokości tej opłaty do ponad 

140,00 zł za tonę. Zbiórka odpadów wielkogabarytowych w dniach pracy w Punkcie 

Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Dalkowie, lub w ramach organizowanej dwa 

razy do roku ww. zbiorki bezpośrednio od mieszkańców gminy. Na koniec 2019r za 

odstawienie tego typu odpadu płacono 430,00 zł za tonę, w tym roku ten koszt to 648,00 zł za 

tonę - wzrost o 50%, w kolejnym roku za te same odpady Gmina zapłaci 972,00 zł za tonę, co 

daje wzrost o 50% w stosunku do roku 2020, a prawie o ponad 100% w stosunku do roku 

2019. W przypadku odpadów ulegających biodegradacji na koniec roku 2019 płacono 162,00 

zł za tonę, od stycznia 2020 koszt ten wynosi 194,40 zł za tonę tj. o 20% więcej w stosunku 

do roku 2019, a w roku 2021 za tonę tego samego odpadu Gmina zapłaci już 302,40 zł 

/wzrost o ponad 55% w stosunku do br./. Dotychczas Gmina korzystała również z Instalacji w 

Sulnówku, gdzie woziła odpady ulegające biodegradacji i płaciła 16,00 zł za tonę. Jeżeli 

dokona się przeliczenia, że w roku 2020 można było wywozić ww. do Sulnówka za 16,00 zł, 

w roku 2021 Sulnówko już tych odpadów z terenu gminy Więcbork nie będzie odbierać  

i trzeba będzie je wozić do RIPOKU-u w Bladowie, za 300,00 zł za tonę, t w tym przypadku 

wzrost procentowy wyniesie 1767%. Za frakcje: szkło, plastik i metal w roku 2019 opłata 

wynosiła 12,30 zł tonę /wcześniej była możliwość sprzedaży i pozyskiwania z tego dochodu/, 

w roku 2020 opłat wzrosła do 123,00 zł za tonę czyli wzrost nastąpił o 900% . Z kolei w roku 

2021 za tą sama tonę Gmina zapłaci już 307,50 zł, co stanowi wzrost o 150% w stosunku do 

roku 2020. Przedstawione dane pokazują, co będzie od początku stycznia 2021, co będzie w 

czerwcu, wrześniu, czy październiku 2021 nie wiadomo. Jego założeniem jest to, aby stawka 

opłaty zaakceptowana przez radnych, zgodnie z zapisami ustawy, pozwoliła na to, by system 

się samofinansował. Należy przypomnieć, że ustawodawca wprowadzając przepisy dotyczące 

całego systemu, jasno wskazuje, że system gospodarki odpadami komunalnymi musi się 
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samofinansować, co oznacza, że opłata wpływająca od mieszkańców gminy Więcbork do 

budżetu Gminy, muszą sfinansować wszystkie koszty związane z funkcjonowaniem systemu 

tj. odbiór i utylizację odpadów komunalnych od mieszkańców gminy, funkcjonowanie 

PSZOK w Dalkowie i wszystkie koszty administracyjne związane z tym systemem. Po 

przeanalizowaniu danych i czysto matematycznym przeliczeniu kwot uzyskanych w przetargu 

oraz kosztów po stronie funkcjonowania PSZOK w Dalkowie, kosztów administracyjnych, 

odbioru przeterminowanych leków i strzykawek, proponowana kwota wysokości opłaty za 

odpady komunalne na rok 2021 wynosi 25,00 zł od mieszkańca. W projekcie przedmiotowej 

uchwały pierwotnie wpisana jest kwota 1,00 zł w przypadku kompostowania odpadów 

biodegradowalnych w przydomowym kompostowniku, natomiast autopoprawką Burmistrz 

proponował zwiększenie upustu do kwoty 2,00 zł od osoby /upust związany z drastycznym 

wzrostem opłaty za zagospodarowanie odpadów biodegradowalnych/. Kończąc wypowiedź 

Burmistrz wskazał, że pomimo proponowanej podwyżki gmina Więcbork, podobnie jak  

w latach ubiegłych, nadal będzie gminą na terenie powiatu sępoleńskiego, która będzie miała 

najniższa wysokość opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od mieszkańca. 

 

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski uzupełnił, że tak jak powyżej wspomniał 

Burmistrz wysoka podwyżka związana jest ze wzrostem cen. Ustalając stawkę na 2020r. 

ustalano stawkę opierając się o wyniki przetargu z początku grudnia 2019, natomiast pod 

goniec grudnia stawki te uległy wzrostowi. W ciągu roku 2020 nastąpiła dramatyczna 

sytuacja w RIPOK-ach na terenie województwa, gdyż odmówiono Gminie Więcbork  

i pozostałym gminom przyjęcia odpadów segregowanych. Dla przykładu odpady 

segregowane które po przetargu wynosiły 256,00 zł za tonę, ZGK w Więcborku był 

zmuszony zawieźć do Złotowa, gdzie płaciliśmy już 500,00 zł. Na ten rok RIPOK  

w Bladowie ustanowił limity i tak kiedy Gmina Więcbork planuje 650 ton odpadów 

segregowanych, to Bladowo przydzieliło Gminie Więcbork 250 ton, natomiast pozostałe 

odpady ZGK musi jakoś zagospodarować i gdzieś przekazać. Wynika to z takiej gospodarki 

odpadami na terenie kraju, gdzie instalacje są przepełnione, gdzie są zmagazynowane odpady 

z kilku miesięcy, nikt nie chce tego odbierać, nie ma opłacalności finansowej na recykling – 

na ponowne przetwarzanie odpadów komunalnych. Stąd powstają wysokie koszty i na obecną 

chwile trzeba wykonywać to zadanie w takich nie innych warunkach finansowych. Cieszy to, 

że samorządy wystąpiły do Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego i Premiera RP 

o zmianę ustawy, miedzy innymi w zakresie powstawania RIPOK-ów powiatowych, abyśmy 

mogli sami te odpady zagospodarować. Pan Fifielski zapewnił, że stawka na poziomie 25,00 

zł pozwoli  pokryć w całości koszty systemu, bez konieczności dokładania do systemu. 

Radny Andrzej Wenda stwierdził, że z tego co usłyszał sytuacja jest dramatyczna i dla 

samorządu i dla podatników. Z jednej strony wymaga się od mieszkańców segregowania, aby 

koszty były mniejsze, a jak się okazuje nawet te segregowane odpady nie maja zbytu. 

Rozumie, że RIPOK w Bladowie może mieć przesyt odpadów, ale skoro podpisało z Gminą 

jakąś umowę, a tej chwili dyktuje warunki nie dość że cenowe, to jeszcze ilościowe. 

Słusznym w tej sytuacji rozwiązaniem byłoby zjednoczenie samorządów w dążeniu do 

znalezienia miejsca i wybudowania na własnym terenie instalacji przetwarzania odpadów,  

a tym samym uniezależnienia się od istniejących „monopolistów”. 

Burmistrz Więcborka w pełni zgodził się z wypowiedzią przedmówcy. To co obecnie dzieje 

się w systemie gospodarki odpadami komunalnymi budzi wielki niepokój i zatrwożenie 

wszystkich. Samorządowcy starają się działać razem w imię dobra wspólnego według zasady 

„duży może więcej” i zgodnie z nią wystąpili do Marszałka Województwa Kujawsko-

Pomorskiego i Premiera RP o zmianę ustawy, miedzy innymi w zakresie powstawania 

RIPOK-ów powiatowych, abyśmy mogli sami te odpady zagospodarować oraz zmiany 

ustawy i zobowiązania producentów opakowań do ich ponownego przetwarzania.  
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W momencie powstawania regionalnych instalacji przetwarzania odpadów. Poza tym wraz  

z samorządowcami powiatu sępoleńskiego  skierowano pismo do Marszałka Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego p. Piotra Calbeckiego w sprawie umożliwienia powstania 

Regionalnej Instalacji Przetwarzania Odpadów Komunalnych na terenie powiatu 

sępoleńskiego. Kiedy powstawały RIPOK-i Powiat Sępoleński również aplikował o to, aby na 

jego terenie powstała taka Instalacja. Wtedy wytyczne były jasne, że Instalacja obsługuje 

teren w promieniu 100km. Tak też województwo kujawsko-pomorskie zostało podzielone, 

wprowadzono również regionalizację i Powiat Sępoleński pomimo, że aplikował i chciał 

takiej Instalacji na swoim terenie, nie uzyskał na to zgody.  Gminy powiatu sępoleńskiego 

chciały partycypować w budowie Instalacji, a co za tym idzie mieć realny wpływ na jej 

funkcjonowanie tj. możliwość kontrolowania, co się dzieje na obiekcie, a przede wszystkim 

wpływ na stawki, na co w tej chwili wpływu nie ma. We wspomnianym powyżej wniosku do 

Marszałka Województwa zawarto również postulat, aby w nowej perspektywie finansowej   

w ramach tzw. środków unijnych, również na ten cel zabezpieczyć środki, które pozwolą  

w zaczym stopniu  sfinansować powstanie takiej Instalacji.  

Radny Mateusz Łański stwierdził, że pomimo danych liczbowych, a konkretniej danych 

kwotowych, patrząc przez pryzmat obciążenia mieszkańców, jest skłonny zaakceptować 

podniesienie obecnej stawki o 2,50 zł, a te brakujące 2,50 wierzy że Gmina jest w stanie 

dołożyć z własnych środków. Pokażmy w ten sposób, że Gmina Więcbork jest Gmina 

prospołeczna i działa w interesie mieszkańców. Zeszłoroczna podwyżka o kwotę 6,50 miała 

zagwarantować stałość opłaty przez przynajmniej dwa lata, a dziś znów powracamy do 

tematu. 

Radna Natasza Ksobiak odwołując się do stanowiska przedmówcy, apelowała  

o przemyślenie raz jeszcze możliwości finansowych i obniżenia wysokości podwyżki. Pytała 

również, czy wymogiem ustawowym jest dwukrotny w ciągu miesiąca, wywóz odpadów  

z terenów wiejskich. 

Jest to wymóg ustawowy – odpowiedział Burmistrz Więcborka. 

Radna kontynuując dociekała, czy jest może inna wytyczna nie ustawowa z której można 

byłoby zrezygnować i  w ten sposób obniżyć koszty, a poprzez to obniżyć wartość podwyżki. 

Przewodnicząca RM odpowiadając radnemu Łańskiemu mówiła, że niestety nie ma takiej 

możliwości, aby Gmina Więcbork dokładała ze środków własnych do systemu gospodarki 

odpadami. Ten system musi się samofinansować tj. przychody muszą się równać wydatkom. 

Na spotkaniu samorządowców, które miałko miejsce w  Gminie Sośno podniesiono, że gminy 

które wspierały w ten sposób mieszkańców, przy kontrolach Regionalnych Izb 

Rachunkowych, karane były za niegospodarność. Propozycja radnej Ksobiak  

o zweryfikowanie ilości wywozów w okresie letnim, też nie wchodzi w grę, ponieważ ustawa 

wymusza taką częstotliwość. Gmina Więcbork jest w o tyle dobrej sytuacji, że jest już po 

otwarciu ofert i Burmistrz wie w jakim systemie pieniężnym może funkcjonować.  

Radny Henryk Szwochert  mówił, że przysłuchując się dyskusji, doszedł do wniosku, że 

jedyną szansą na zmniejszenie kosztów systemu gospodarowania odpadami komunalnymi,  

a także na większą kontrole tego systemu jest to o czym mówił Burmistrz, a mianowicie 

poczynienie starań w kierunku budowy Instalacji Odbioru Odpadów na terenie powiatu 

sępoleńskiego. Podejrzewa, że Bladowo nie podnosi Tucholi kosztów, robi to natomiast 

innym samorządom. Te z kolei zmuszone są obciążać mieszkańców, ale i oni mają granice 

wytrzymałości.  

Burmistrz Więcborka stwierdził, że zdaje sobie sprawę z tego iż takie decyzje, jak ta  

o podwyżce, są decyzjami trudnymi i niepopularnymi. Przedstawiając zagadnienie starał się 
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szczegółowo argumentować, jakie przesłanki determinują konieczność zmian w zakresie 

stawki, a co najważniejsze wykazał, że przesłanki te są całkowicie niezależne od Gminy 

Więcbork. Podstawową zasada jest to, że system ma się bilansować tj. dochody z gospodarki 

odpadami komunalnymi muszą równoważyć się kosztami tego systemu. Wie, że  dowodzenie 

tego typu jest małym pocieszeniem. Ważnym jest racjonalny przekaz, jaki trafia do 

mieszkańca. Jeżeli mieszkaniec nie zapłaci za odpady komunalne stawki, jak skalkulowana 

została na podstawie przetargi i kosztów funkcjonowania sytemu, to zapłaci to w podatkach. 

Pewnie tych podatków nie zapłaci więcej, ale Gmina też mniej za te środki wykona. Pytanie, 

czy jeśli przyjmiemy propozycję radnego Łańskiego tj. o ponad 300.000,00 zł mniej,  

a udałoby się uzyskać dofinansowanie do obiektu użyteczności publicznej, to być może te 

300.000 zł wkładu własnego by wystarczyło. A tak z jakiś inwestycji trzeba zrezygnować. 

Burmistrz zaproponował przygotowanie dla radnych danych dotyczących kwot opłat, jakie 

Gmina  musi ponosić za zagospodarowanie odpadów komunalnych, gdyż różnice między 

tym, co Gmina płaciła dotychczas, a taryfikatorem obecnych stawek najbardziej obrazowo 

przedstawią mieszkańcom sytuację. 

Radny Łański prosił o doprecyzowanie kwestii różnicy pomiędzy kwota kalkulacji kosztów 

systemu, jaką podała Gmina, a kwotą zaproponowaną przez oferenta tj. między kwotą 

2.466.000,00 zł, a 2.674.000,00 zł. różnica wynosi ponad 200.000,00 zł. Czy należy 

zrozumieć, że Gmina może sfinansować połowę - 100.000,00 zł. 

Jeżeli w systemie mamy liczbę mieszkańców 10300 × 2,50 zł, czyli tyle ile radny proponował 

zniżki i razy 12 miesięcy, wychodzi kwota 309.000,00 zł. o tyle mniejszy wpływ i pokrycie  

z innych dochodów, i co najistotniejsze, pokrycie z innych dochodów niezgodne z prawem – 

powiedział Burmistrz Więcborka. 

Radny Jan Antczak stwierdził, że przyjmuje argumentację Burmistrza, ale chciałby 

wiedzieć, czy np. za pól roku nie zajdzie potrzeba ponownego ustalania stawki na wyższą. 

Pytał, czy Burmistrz jest w stanie zagwarantować, że do końca roku 2021 nie będzie żadnej 

podwyżki przedmiotowej stawki. 

Burmistrz Więcborka podał, że może zagwarantować to, że dopóki sytuacja na rynku 

odpadów komunalnych drastycznie nie ulegnie zmianie, będzie robił wszystko, aby tą opłatę 

która procedowana jest na posiedzeniu Komisji do zaopiniowania przez radnych,  

a następnego dnia ma zostać uchwalona, pozostała w wysokości niezmiennej przez cały rok 

2021. Wspólne doświadczenia pokazują, że tak do tej pory się działo. Pomimo że w tym roku 

w wielu przypadkach, na które wskazywał powyżej, pojawiły się trudności z odstawieniem 

odpadów na Instalacje i trzeba było szukać alternatywnych odbiorców, opłata ustalona na 

2020r. nie uległa zmianie - podwyższeniu. Zapewnił, że będzie robił wszystko, aby również  

w przyszłym roku opłata opiniowana na Komisji i przyjęta na sesji, pozostała niezmienna do 

końca 2021r. 

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski  odpowiadając radnej Nataszy Ksobiak 

wskazał, ze w ubiegłym roku zmieniła się ustawa, która zobowiązała wszystkie samorządy do 

odbioru odpadów z terenów wiejskich, w okresie letnim, dwa razy w miesiącu. To 

spowodowało 30% wzrost ilości przejazdów, a co za tym idzie wzrost kosztów. Pokłosiem 

tego była też, miedzy innymi, podwyżka stawki z 13,50 zł na 19,00 zł. Zgodnie  

z Regulaminem zaopiniowanym przez Sanepid, nie ma możliwości zmiany tego zapisu. Jest 

to minimum wymagane ustawowo. Jeżeli chodzi o opłatę, to Referat cały czas stara się 

pracować, aby wpływy z jej tytuły były jak największe. W tym celu systematycznie zasięga 

się informacji w Urzędzie Stanu Cywilnego w zakresie urodzeń i wzywa się mieszkańców do 

zmiany ilości osób w deklaracji. Monitorowana jest również przez pracownika kwestia osób 

wyjeżdżających za granicę i składających wówczas deklarację na „0” , ale też ich powrotu  
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i obowiązku uiszczania opłaty. Na bieżąco śledzona jest również sytuacja na rynku, pod 

kątem potencjalnych odbiorców odpadów wysegregowanych, aby opłata w następnych ,latach 

była jak najniższa. Należy się cieszyć z faktu, że poziom ilości odpadów z terenu gminy 

Więcbork utrzymuje się na w miarę jednakowym poziomie tj. nie ma ich więcej. Istotnym  

w gospodarce odpadami jest uzyskanie odpowiednich wskaźników recyklingu  odpadów 

segregowanych do zmieszanych. Gmina Więcbork uzyskuje ten wymagany poziom nawet  

z niewielkim marginesem i nie grozi jej widmo płacenia kar. Kuriozum jest fakt, że ceny 

odpadów segregowanych są obecnie wyższe niż zmieszanych. Kiedy Gmina rozpoczynała 

prowadzenie zakresu spraw dotyczących gospodarki odpadowej rok 2013-2015, to w tym 

dziale zakładano jeszcze dochody w tym dziale. Sprzedawano butelki plastikowe, makulaturę 

itd. Teraz chcąc odstawić tą frakcje trzeba jeszcze zapłacić. Problem zrobił się ogólnokrajowy 

i coś w tym zakresie musi zrobić Państwo, bo tak dalej być nie może. Gmina musi odebrać 

odpady i zapłacić za fakturę. 

Radny Mateusz Łański prosił o doprecyzowanie, czy podana kwota 2.466.000,00 zł, to jest 

już kwota zaplanowana w budżecie na 2021r. na wydatki związane z gospodarką odpadami. 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że kwota 2.466.000,00 zł to była kwota, jaką gmina 

Więcbork oszacowała do przetargu /oszacowano wartość zamówienia/. Gdyby ta kwota 

pokrywała się z ofertą, to dziś można byłoby mówić o stawce opłaty na poziomie 23,50 zł – 

24,00 zł. natomiast oferta złożona przez oferenta opiewa na kwotę 2.674.857,60 zł, czyli  

o 208.857,60 zł więcej niż zaplanowano. Z prostego matematycznego wyliczenia biorącego 

pod uwagę ilość mieszkańców i okres dwunastu miesięcy, wychodzi kwota o 1.70 zł. jest to 

tylko ta różnica która niedoszacowania przez Gminę. Wzrost wartości przetargu  

w porównaniu do roku poprzedniego na 2020r. nastąpił o 37%. Z dokonanych wyliczeń 

ustalono, że kwota która pokryje funkcjonowanie systemu wynosi 25,00 zł. Taka też stawka  

i propozycja opłaty zostaje radnym przedłożona. Burmistrz raz jeszcze podkreślił, że zrobi 

wszystko, aby w ciągu roku stawka została utrzymana i system się w niej zamknął, a w roku 

2021 nie było rozmowy na temat podwyżek. 

Przewodnicząca RM mówiła, że chciałby być tak optymistycznie nastawiona do tematu, jak 

Burmistrz, ale niestety ze spotkania samorządowców w gminie Sosno wynikało, że koszty 

związane z systemem gospodarowania odpadami będą systematycznie rosły,  

a w związku z tym i stawka opłaty. Do tego trzeba się niestety przyzwyczaić. Instalacja  

Odbioru Odpadów w Bladowie nie chce odbierać odpadów i pojawia się realne zagrożenie. 

Jeżeli problemem przetwarzania odpadów nie zajmie się Państwo Polskie, nie samorząd który 

nie ma na to kompletnie żadnego wpływu, to samorządy będą musiały stawać przed 

mieszkańcami i tłumaczyć się z czegoś, co nie jest ich winą i kompetencją. Mieszkańcy nie 

rozumieją, że ZGK musi zapłacić tyle pieniędzy, mieszkaniec chce płacić za odpady jak 

najmniej. Też chciałby walczyć, żeby ta kwota stawki była 9,50 tj. taka jak na początku, ale w 

obecnej sytuacji nie ma na to szans. Jeżeli Państwo nie pomoże samorządom, przede 

wszystkim w ukróceniu praktyk monopolistycznych, jakie zaczęły stosować Regionalne 

Instalacje Przetwarzania Odpadów Komunalnych, one same sobie z tym nie poradzą. 

Właściwym byłoby ustawowo przerzucić chociaż część odpowiedzialności na producentów 

opakowań, a także czerpać ze sprawdzonych za granicą wzorców odzysku odpadów  

i recyklingu. 

Radny Łański podał, że dopytywał o ww. kwotę, gdyż był przekonany, że jest ona 

oszacowana na podstawie opłaty 20,00 zł, dlatego tez ta różnica u niego wyszła mniejsza. 

Teraz po wyjaśnieniach Burmistrza już wie w czym rzecz. 

Radny Stanisław Wegner stwierdził, że dziwi go trochę ta dyskusja wobec wyczerpujących 

wyjaśnień i wyliczeń podanych Burmistrza. Kwota 25,00 jest według niego kwotą przystępną. 
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Gmina nie może łamać prawa, a musi je przestrzegać, więc trudno dyskutować o czymś na co 

tak na prawdę nie ma się wpływu. 

Wobec wyczerpania tematu Przewodniczący Komisji zamkną dyskusje i przystąpiono do 

zaopiniowania projektu uchwały przyjmującego stawkę 25,00 zł od osoby za odbiór odpadów 

i 2,00 zł zł upustu dla gospodarstw – domów jednorodzinnych składujących bioodpady  

w przydomowym kompostowniku. 

Obecnych 13 radnych /problem z połączeniem u radnej Doroty Wnuk/ 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W sprawach rożnych Przewodnicząca RM ustaliła terminy komisji i sesji w miesiącu 

grudniu. Zdecydowano, że Komisję Połączone spotkają się 21 grudnia 2020r. natomiast sesja 

RM odbędzie się 22 grudnia 2020r. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Władysław Rembelski 

 

 


